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§ 9   Remiss om Ett Stockholm för alla -  Program för 
tillgänglighet och delaktighet för personer med 
funktionsnedsättning för 2018-2023 

Remiss från kommunstyrelsen, KFKS dnr 171-1831/2016, för 

yttrande senast den 16 februari 2018 

Dnr 1.5-966/2017  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen om förslag ”Ett Stockholm för alla – Program för 

tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning för 2018-2023”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2017-12-27.  

Kommunstyrelsen har till bl.a. äldrenämnden remitterat ett förslag 

”Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning för 2018-2023” 

för yttrande senast den 16 februari 2018. 

 

I stadens budget för 2016 angavs att kommunstyrelsen i samråd 

med kommunstyrelsens funktionshindersråd ska revidera stadens 

program för delaktighet för personer med funktionsnedsättning 

2011-2016. Programmet är ett styrdokument som stadens nämnder 

och bolagsstyrelser ska utgå från när de planerar och följer upp sitt 

arbete för att nå stadens mål.  

 

Äldreförvaltningen anser att det är ett väl genomarbetat program 

som väl knyter an till den nya inriktningen i svensk 

funktionshinderspolitik. Flera av programmets fokusområden 

knyter också an till den strategi för En äldrevänlig stad som 

äldrenämnden nyligen antagit. Enligt förvaltningens uppfattning 

utgör de båda programmen tillsammans starka drivkrafter för att 

staden ska bli en tillgänglig och inkluderande stad för alla. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 
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ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Vice ordföranden Erik Slottner (KD), ledamoten Dennis Wedin 

m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från 

Alfred Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M), (L) och med stöd av 

ersättaryttrande från C): 

 

”Alla stockholmare ska ha friheten att kunna forma sitt eget liv, 

utbilda sig, arbeta, delta i samhällslivet och leva i gemenskap med 

andra. 

 

På samma sätt som det nuvarande programmet för delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning, som antogs under Alliansens 

tid vid majoritet, innehåller föreliggande förslag till program 

konkreta mål och indikatorer med en tydlig ansvarsfördelning. Vi 

ser dock att det finns områden som kan förbättras. 

 

Ett tillgängligt Stockholm där alla har möjlighet att delta kräver att 

alla stadens nämnder och bolag arbetar i samma riktning och tar 

sitt ansvar. Därför är det bra att programmet spänner över hela 

stadens verksamhet. Samtidigt kan inte de verksamheter förbises, 

som har till huvudsaklig uppgift att hjälpa och stödja personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Vi ser exempelvis med stor oro på de rapporter som har nått oss 

om försämrad rätt till ledsagning som drabbar synskadade, och 

som inte har någon grund i politiska beslut utan i ändrad praxis på 

tjänstemannanivå. Detsamma gäller försämringar i rätten till 

kontaktperson. Staden kan inte med ena handen anta program som 

innehåller ambitiösa föresatser om rätten till en meningsfull fritid 

och att delta i samhällslivet, och med andra handen inskränka 

stockholmarnas möjligheter att göra just detta. 

 

Rätten att kunna bestämma över sitt liv förutsätter valfrihet. 

Personer med funktionsnedsättning kan behöva hjälp med behov 

som är mycket grundläggande och som har en avgörande roll för 
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deras förmåga att klara sig i vardagen, och det är därför självklart 

att de så långt som möjligt måste kunna välja vem som ska ge dem 

denna hjälp. Det är därför synd att valfrihetsperspektivet saknas 

helt i förslaget till program. 

 

Personer med funktionsnedsättning ska inte bara kunna ha en 

anställning – de ska också kunna starta och driva företag. Det är 

viktigt att information och blanketter som krävs för att starta 

företag är tillgängliga. Det gäller även blanketter för att ansöka om 

föreningsbidrag, något som inte alltid är fallet idag. 

 

Något som är speciellt påtagligt för alla människor med någon 

form av funktionsnedsättning är att de problem som finns i 

samhället i stort ofta får än starkare negativ effekt. Bristen på 

bostäder är ett av vår tids största problem, och får vida 

konsekvenser för människor som har svårt att hitta bostad. För att 

hitta en långsiktig lösning måste staden aktivt arbeta för att bygga 

fler bostäder, i högre takt, och att med stadens bostadsbolag 

kontinuerligt testa nya metoder för att bygga billigare.  

 

Staden ska kontinuerligt arbeta för att ha en mer inkluderande 

fysisk utformning. För att garantera detta behöver 

förankringsarbetet vid detaljplanerprocesser engagera fler redan 

vid ett tidigt stadie i planeringsprocessen och expertgrupper med 

expertis rörande funktionshinderfrågor måste ges möjlighet att 

vara delaktiga i stadens fysiska utveckling. 

 

Vi vill även lyfta att äldre med funktionsnedsättningar kräver en 

speciell kompetens hos berörd personal som ska säkerställas. 

Såsom programmet nu är utformat finns inte äldreperspektivet 

med i tillräckligt stor omfattning.  

  

Frågan om ett tillgängligt utbud av konst och kultur är större än 

bara en fråga om fysisk tillgänglighet till utställningslokalerna. 

Det handlar också om ett utbud av kulturella uttryck som är 

möjliga att ta del av även för besökare som har olika typer av 

funktionsnedsättningar. Exempel är permanenta multisensoriska 

verksamheter på stadens kulturinstitutioner. 

 

Programmet har inte enbart remitterats till samtliga stadens 

nämnder och bolag utan även till en stor mångfald av utomstående 

organisationer. Vi ser fram emot att ta del av deras synpunkter för 

att eventuellt återkomma med ytterligare synpunkter till 

kommunstyrelsens sammanträde.”  



 Protokoll 

Sida 13 (22) 

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 1 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 30 januari 2018 

 

§ 10  Utökad kommunikation om boende för äldre 

Dnr 2.4.2-7/2018  

 

 Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens  

            tjänsteutlåtande med förslag avseende utökad  

            kommunikation om boende för äldre. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2018-01-03.  

 

Äldreförvaltningen har tagit fram en gemensam 

kommunikationsplan med Micasa Fastigheter AB och 

Bostadsförmedlingen, som finns i bilaga 1 till tjänsteutlåtandet.  

 

Kommunikationsplanen beskriver bakgrund, målgrupper och 

målsättningar för kommunikationsinsatserna kring boende för 

äldre. Med utgångspunkt i dessa innehåller planen ett antal 

konkreta förslag på utökad kommunikation om boende för äldre. 

 

I kommunikationsplanen föreslås att äldreförvaltningen under 

2018 ska: 

- ta fram en ny broschyr med samlad information om boende 

för äldre  

- samla och utöka informationen på stockholm.se 

- aktivt sprida informationen i stadens egna kanaler, så som 

månadsannonsen Hallå stockholmare 

- ta fram utökad information för biståndshandläggare. 

 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare samt med stöd av 

ersättaryttranden från Erik Vallström (Fi) och Alfred Askeljung 

(C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Johan Hjelm (L) anmäler ett eget särskilt 

uttalande med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 


